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Beszámoló a MÉK Elnökségének 2022. évi munkájáról 

A 2022-es évben végre lezárultak és visszavonásra kerültek a kamarai veszélyhelyzeti 
korlátozások, a Kamara pedig 25. születésnapját ünnepelte. 
 
A MÉK Elnöksége az elhúzódó veszélyhelyzet után, az elnöki intézkedések visszavonását 
követően már jóval több személyes ülést és munkamegbeszélést tartott, a témák függvényében 
néhány alkalommal került már csak sor online ülés megtartására vagy a döntések elektronikus, 
emailes szavazással történő meghozatalára. Az elnökségi ülésekről szóló tájékoztatások, rövid 
összefoglalók, beszámolók közzététele folytatódott 2022-ben is. A kamara szervei, bizottságai az 
elmúlt évek tapasztalatait leszűrve részben visszatértek a személyes ülések megtartására, 
viszont továbbra is az online ülések megtartását is preferálták 2022-ben, a témák és a felesleges 
utazások elkerülése érdekében. 
 
A „rendes” májusi küldöttgyűlés időpontja a szakmagyakorlási kormányrendelet április 1. napján 
történő hatálybalépése és a bevezetett módosítások miatt igen korai időpontban, március 31-én 
került megtartásra. A kihirdetett jogszabállyal jelentősen megváltozott a szakmagyakorlási 
tevékenység engedélyezésének folyamata, ez a Jogosultsági szabályzat módosítását is 
szükségessé tette, emiatt a Területi Elnökök Tanácsának két ülése mellett egy országos titkári 
értekezlet is megtartásra került az egységes végrehajtás érdekében. 
Ezen a küldöttgyűlésen nyitottuk meg a MÉK 25. születésnapja ünnepségsorozatát is, az 
ünnepség keretei között átadásra kerültek a Kamarai Érem kitüntetések. 
 
A novemberi küldöttgyűlés előkészítése kapcsán két TET ülés tartottunk Budapesten. Bár a 
Szakmai továbbképzési szabályzatot minden területi kamara több körben is véleményezte, a TET-
en bemutatásra és átbeszélésre került, vitás vagy eltérő vélemény nem maradt fenn vele 
kapcsolatban, a szabályzat módosítását a küldöttgyűlésen jelenlévő küldöttek ugyan nagy 
többségben támogatták, de a 2/3-is igen szavazat hiányában nem került elfogadásra. A 
küldöttgyűlésen vitaindítóra is sor került a tagdíjjal kapcsolatos kérdésekről, melynek során a 
jelenlévők megoszthatták véleményeiket észrevételeiket. Az itt elhangzottakat a területi kamarák 
elnökei a további szakmai anyag elkészítéséhez megkapták. 
 
A Magyar Építész Kamara a 266/2013. (VII.11.) Korm. rendelet alapján jogosultsági vizsgát és 
beszámolót tart a hozzátartozó szakterületek új szakmagyakorlóinak. A jogszabályi környezet 
áprilisi megváltoztatásával minden esetben a jogosultság megszerzését meg kell előzze a sikeres 
jogosultsági vizsga, természetesen az átmeneti szabályok figyelembevételével. A módosítás miatt 
- az augusztus kivételével - minden hónapban biztosítottuk a vizsga letételének lehetőségét. 
 
A MÉK által a kamarai tagok és a Területi Kamarák számára létrehozott szakmai programokra 
vonatkozó hozzájárulási alap a korábbi években már megszokott módon két fordulóban került 
meghirdetésre. A felhasználási területnek ebben az évben is olyan szakmai feladatnak, az építész 
kamarához tartozó szakterületeket érintőnek kellett lennie, amely szélesebb körű érdeklődésre 
tarthat számot, továbbra sem volt felhasználható kamarai szervezet vagy gazdasági társaság 
működtetésére, bérekre. 2022-ben az előző éveknél jóval több, összesen 34 pályázat érkezett, 
amelyekről az elnökség minden esetben határozatban hozta meg döntését. Sajnos több esetben 
végül nem valósultak meg a MÉK által támogatandó szakmai programok. Ezekben az esetekben 
a pályázatok aktualizálva 2023-ban ismételt elbírálásra benyújthatóak, a megítélt támogatások 
azonban a kiírás értelmében nem „átvihetők” a következő pályázati szakaszba. 
 
A tagság részéről a pandémia alatt felmerülő igény volt az online szakmai továbbképzések 
megszervezése - így 2022-ben is számos továbbképzést tudtak elvégezni a szakmagyakorlók 
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mellett a téma iránt érdeklődők is, az érdeklődés emelkedő tendenciát mutatott 2021-hez képest 
- mégis láthatóan ismét megnőtt az igény a személyes részvételű továbbképzésekre is. A 
Construmán tartott szakmai napunkon közel 280-an vettek részt, az Építészek házában tartott, „A 
szakmagyakorlás sokrétűsége a műemlékvédelemben” címmel megrendezett szakmai napot a 
nagy sikerre tekintettel 2023-ban folytatjuk. Az 25. éves a MÉK rendezvénysorozat lezárása az 
egész napos, szakmai programokkal, beszélgetésekkel, előadásokkal tarkított SzeptemberFeszt 
volt, amelyen közel 400-an vettek részt. A Kamara székhelyén tartott reggeltől estig zajló 
programsorozat olyan nagy sikert aratott, hogy reméljük lesz folytatása. 
 
A 2021-es korlátozások miatt a tantermi kötelező továbbképzések Budapesten kívül 
gyakorlatilag elmaradtak, 2022-ben áprilistól decemberig összesen 7 alkalommal tudunk tartani, 
ebből 5 alkalommal Budapestben jellemzően nagyobb létszámú képzéseket.  
 
A szakmai továbbképzések elbírálása hosszú évek óta az otir.mek.hu oldalon keresztül kerül sor, 
a rendszer azonban igen elavulttá vált, fejlesztését nem lehetett tovább halaszani. A MÉK 
Továbbképzési Szakértői Testülete a szabályzat és a függelék tervezett módosításaival 
összhangban indította el a fejlesztés kezdeti lépéseit. A fejlesztést, amely egy új informatikai háttér 
kialakítását jelentette a régi rendszerben szereplő adatok importálásával együtt, 2022 év végén 
nem tudtuk tejes körűen lezárni. (A rengeteg teszt elvégzését követő kisebb korrekciók miatt 2023. 
február 1-től nyitottuk meg.) Az OTIR új felületén keresztül már nem csupán a továbbképzést 
szervezők tudják kérelmezni szakmai továbbképzési pályázatuk akkreditációját, hanem a 
szakmagyakorlók számára is lehetőség nyílik egyéni kérelmeik benyújtására a MÉK 
Továbbképzési Szakértői Testülete felé. 
 
Az előző ciklusban megkezdett munkát folytatva az épületinformációs modellezés és 
menedzsment (BIM) ismeretek kamarai tagjainknak nyújtott oktatásának megszervezése 
megkezdődött. Ennek eredményeként a MÉK Elnöksége és a TET is meghallgatta azt a javaslatot, 
miszerint a BME, a PTE és a Debreceni Egyetem által is működtetett BIM szakmérnöki képzés 
moduljai, ismeretköröket felölelő tantárgycsoportjai alapján szervezzük meg a területi kamarák 
számára a képzést. A PTE munkatársai olyan tematikát állítottak össze, ami 4x45 vagy 6x45 
percbe – egy továbbképzési nap időtartamba – belefér, tisztázza az épületinformációs modellezés 
alapjait és kellő áttekintést nyújt a felhasználóknak, hogy milyen további 
ismeretanyagok elsajátítása szükséges számukra a rendszerszintű BIM alkalmazásához. Pilot 
jelleggel a DDÉK felkérésére Szekszárdon valósult meg először a program, majd a SMÉK 
felkérésére Kaposváron tartották meg a PTE MIK oktatói az egész napos BIM oktatást. Mindkét 
helyszínen a várt érdeklődés mellett hallgathatták meg az érdeklődő szakmagyakorlók a BIM 
bevezető képzési modulját.  
 
 
Beszámoló a Kamara kapcsolatairól  

Tekintettel arra, hogy végre saját, önálló minisztérium alá tartozik az építészet/építés ügye az évet 
a törvényekhez készített javaslatok, véleményezések elkészítése, előkészítése, közvetítő 
munkája határozta meg. 
 
Júliusban a Beruházási Törvényhez készítettük el javaslatainkat, természetszerűen az MMA-val 
összhangban, mindkét szervezet a törvény által meghatározott feladataira koncentrálva. Az 
Építészeti Törvényhez készített tömör programjavaslat preambulumát a MÉK, MÉSZ, MMA - több 
fordulós elnökségi szintű egyeztetés során - közös nyilatkozat formájában alakította ki. 
A MÉK által kialakított, a területi kamarák és a tagozatok észrevételei, javaslatai alapján kialakított 
koncepcionális véleményeket a honlapunkon megismerhetővé tettünk.  
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Fentieken túl a törvények, rendeletek különböző fázisban történő egyeztetése továbbra is a 
megkezdett módon folyt. 
 
A MMK-val folytatott korábbi évek párbeszéde a Beruházási Folyamatok Rendszere (BFR) és 
Tervezői Szolgáltatási Rendszer (TSzR) kimunkálása, vele együtt a díjszámítás – mint alrendszer 
- kidolgozása 2022-ben megakadt.  
 
A MÉK Elnökségének képviselői részt vettek az Ybl Miklós-díj Bizottság munkájában. 
 
Az MMA Építőművész Tagozata továbbra is folyamatos tájékoztatást kap a MÉK álláspontjáról 
aktuális kérdésekben, emellett informál a Magyar Építészeti Múzeum létrehozásának 
folyamatáról. Célunk, hogy a „szolgáltató múzeum” tevékenységébe, működésébe a MÉK 
növekvő arányban vegyen részt. 
 
A „Miskolci nyolcak” rendszeres havi informatív találkozói elmaradtak az utóbbi években, és bár 
2021-ben megkezdődött a találkozók újraindítása az MMA szervezésében, 2022-ben nem történt 
érdemi előrelépés. Az eredeti találkozók alkalmával a kölcsönös információcserén túl az 
álláspontok megvitatása, stratégiai egyeztetése fontos alapot jelentett elsősorban a 
törvényelőkészítésben, véleményezésben. Az új minisztériumi struktúrájában, ha szükséges egy 
hasonló érdekegyeztető fórum, azt új alapokra kell helyezni mind célját, mind filozófiáját tekintve. 
 
Beszámoló a stratégiaalkotással és kommunikációval kapcsolatos 2022-es tevékenységről 
A MÉK Elnöksége a stratégia alkotási munkája keretében elkészítette a „A MÉK Elnökségének 
stratégiai célkitűzései 2021-2025” című kiadványt. 
A 2022. március 31-i küldöttgyűlésen jelentette meg a MÉK elnöksége a fenti kiadványt, melyben 
a 2021. novemberében hivatalba lépett elnökség összegyűjtötte, és prezentálta a tagok felé a 
kamara céljainak széles spektrumát. A 12 fejezetből álló anyag felöleli a kamarai munka egészét, 
a stratégiai céloktól a mindennapi működésig egyaránt. A további munka ezen célkitűzések 
mentén zajlik, napjainkban és a jövőben az egyes fejezetekhez, pontokhoz tartozó feladatok 
végrehajtása történik. Ebben a munkában a MÉK Elnöksége számít a Területi Kamarák 
Elnökségeinek és a Kamara tagjainak a munkájára, együttműködésére, gondolataira egyaránt. 
 
A MÉK kommunikációja 3 felületen történik. 
Az első, és legfontosabb a személyes, élő kommunikáció, ennek megjelenési formája a 
Területi Elnökök Testületének ülései és a küldöttgyűlések. A MÉK alapszabályának megfelelően, 
a hatékony munka érdekében a döntést igénylő előterjesztéseket előzetesen megtárgyalják a 
Területi Kamarák, ezt követően kerül sor a Területi Elnökök Testületének üléseire, amely során 
az egyes Kamarák képviselői ütköztetik véleményüket, és alakítanak ki lehetőség szerint 
konszenzusos véleményt az adott kérdésben. Ezután kerül a téma előterjesztésre a Küldött 
gyűlésen. Ebből a metodikából adódik, hogy a döntést igénylő előterjesztések esetében a 
küldöttgyűlés már csak a beterjesztett anyagról, az esetleges beérkezett módosító indítványokról 
tárgyal és dönt, és ezekben az esetekben a koncepcionális döntéseknek, vitáknak nem a 
küldöttgyűlésen kell lezajlaniuk. Egyes esetekben mindezt a folyamatot megelőzheti egy vitaindító 
beszélgetés a Küldöttgyűlésen, amely alapja lehet a fent ismertetett folyamat indításának. 
 
Az élő kommunikáció másik fontos eleme a különböző rendezvények, továbbképzések 
szervezése. 2022. ebből a szempontból kiemelkedő volt, hiszen ebben az évben lett 25 éves a 
Magyar Építész Kamara. Az ezzel kapcsolatos programok részeként rendeztük meg a 
SzeptemberFeszt-et 2022. szeptember 23-án, amely a szakmai programok mellett kötetlenebb 
formában nyújtott teret azon építészeknek, akik nemcsak a szakmájukban kiválóak, hanem 
bármely más művészeti ágban is. 
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Ahogy a beharangozó hírekből is kiderült, az egész napos rendezvényen feszes programot 
terveztünk, ahol felváltva szerepeltek a kifejezetten szakmai és a könnyedebb témák. A programra 
sokan regisztráltak így prognosztizálható volt a telt ház, amely prognózis teljesült is, reggel 9 
órakor már szívet melengetően sok látogató jelent meg az Ötpacsita utcában. 
 
A programok betöltötték az épület összes terét. A beszélgetések az udvari Kós teremben zajlottak, 
melyek az udvaron is hallhatóak, illetve a földszinti Ybl teremben lévő kivetítőn is láthatóak voltak. 
Az Ybl teremben és az előterében a más szerepben is alkotó építész és tájépítész kollégáink 
kiállítása volt megtekinthető, illetve ugyanitt voltak láthatók a MÉK, a Területi Kamarák és a 
Tagozatok életét bemutató kisfilmek is. Az udvar pedig betöltötte az igazi szerepét, közösségi 
térként adott helyet a vendéglátásnak, a találkozásoknak, sokak szerint olyan nyüzsgő és életteli 
volt, mint egy olasz családi ebéd...egy nagy családé... 
 
Az Ötpacsirta utcában a bejárat előtt volt megtekinthető az a fotómontázs, amely azokból a 
képekből készült, amelyeket felhívásunkra a tagjaink küldtek magukról.  
A program "Villás" reggelivel indult, melynek során a tényleges reggeli alatt a Magyar Építészeti 
Múzeum részéről Bodiné-Kersner Katalin, valamint tervezőként Kokas László Pro Architectura 
díjas építész mutatta be a Walter Rózsi villát, amely az Építészeti Múzeum új kiállítóhelyeként 
működik.  
Ezt követte egy beszélgetés a kamaráról, melynek résztvevői Balogh Balázs Széchenyi-, Ybl- és 
Prima díjas építész, a MÉK korábbi elnöke, Krizsán András , Pro Architectura és Ybl díjas építész, 
a MÉSZ elnöke, Markos Anikó építész a Komárom Esztergom Megyei Építész Kamara elnöke, a 
MÉK elnökségi tagja, valamint Tutervai Mátyás a Győr-Moson-Sopron Megyei Építész Kamara 
elnöke, a MÉK alelnöke vett részt. A beszélgetés során arról esett szó, hogy mi volt a szerepe a 
Kamarának a múltban, mi most, és mi lehet a későbbiekben, milyen szerepet tölt be a Kamara 
vidéken és Budapesten, hogyan fokozható az építészek aktivitása a szakmát érintő kérdésekben, 
feladatokban, milyen lehetséges kapcsolódási pontok vannak a szakmai szervezetek között. 
A "Tagjaink más szerepben" című beszélgetés sorozatban a különböző művészeti ágakban alkotó 
tervező kollégákat faggattuk a másik énjükről. 
 
Ennek a sorozatnak az első részében Riesz Abigél és Szőcs László Zsombor építész mesélt arról, 
hogy hogyan került kapcsolatba a fotózással, hogyan hat egymásra Bennük a fotózás és az 
építészet. 
 
Ezt követte egy ízelítő a Magyar Építészet 2010-20 kiadványban megjelent alkotóktól, melynek 
során Csapó Balázs bemutatta a metróépítéshez kötődő munkáit, Csillag Katalin és Gunther Zsolt 
beszélt részben a könyvben megjelent, részben pedig egyéb, számukra fontos munkákról, illetve 
a munka és a család kapcsolatáról. Turi Attila az építészeti, építészi magatartással kapcsolatos 
gondolatait osztotta meg a jelenlévőkkel, kiemelve a szolgálat, a teremtő alázat, az építészet 
kulturális üzenetének a jelentőségét.  Szalay Tihamér az építész társadalomban betöltött helyéről, 
és ennek a méltó helynek az eléréséhez szükséges kamarai teendőkről elmélkedett, néhány 
külföldi példán keresztül bemutatva, hogy egy ideális világban mi a rangja az építésznek. 
A "Tagjaink más szerepben" című blokk második felvonása során az iparművészetben alkotó 
Szakács Barnabás a rézművességről, Tar Andrea az üvegművességről,  Velősy András pedig az 
ötvösművészetről beszélt. 
 
Ezt követően komolyabb vizekre eveztünk és Eltér István a Budapesti Építész Kamara elnöke, 
Erő Zoltán Budapest főépítésze, és Bardóczi Sándor Budapest fő tájépítésze részvételével, 
Zubreczki Dávid szakértő moderálásával kerekasztal beszélgetést hallhattunk Budapestről, a 
város jövőjéről, kisebb-nagyobb problémáiról, fejlesztési lehetőségeiről, a Budapestet érintő 
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szabályozás jövőképéről, a jelenlegi energia- és gazdasági válság hatásairól és a kitörési 
lehetőségekről. 
 
A szakmai és szakmapolitikai kérdések után újra a kultúra volt a főszereplő, hiszen Cseh András, 
Glázer Attila, és Vadász Bence, építészek, tájépítészek, mint több kötetes költők és írók beszéltek 
a költészetükről, tették ezt végtelen őszinteséggel és nyitottsággal, beszélgettek egymással és 
velünk a felolvasott műveiken keresztül.  
 
Ezt követte a nap egyik legjobban várt beszélgetése, amely során Lánszki Regő, az Építési és 
Beruházási Minisztérium építészetért felelős államtitkára beszélgetett Hajnóczi Péterrel, a MÉK 
elnökével. A beszélgetés témája az új minisztérium működése, felépítése, szerepe, az előkészítés 
alatt álló beruházási kerettörvény és építési kerettörvény aktuális kérdései, állapota, az ezzel 
kapcsolatos egyeztetési folyamatokban a Kamarának szánt szerep, valamint az új országos 
főépítészi szerepkör, illetve a Központi Tervtanáccsal kapcsolatos jogszabály változások voltak.  
 
A "Tagjaink más szerepben" blokk utolsó felvonásában, André Zoltán grafikus-fotós, Bodzán Antal 
szobrász, és Buzay József grafikus mesélt arról, hogy hogyan fér meg ez az alkotói munka az 
építészeti tevékenységük mellett, mit ad hozzá az építészeti munkájuk a képzőművészethez, és 
fordítva.  
A nap utolsó hivatalos programjaként beszélgettünk Bálint Imre Ybl-díjas építész kollégánkkal, 
akiről sokan tudják, hogy borászkodik, valamint Varga Ferenc építésszel, aki Révkomáromból 
érkezett hozzánk, és feleségével az egyik piacvezető prémium csokoládémárka, A ZAX csokoládé 
gazdája és tulajdonosa. Bálint Imre betekintést engedett a borászathoz fűződő kapcsolatának 
kialakulásába, beszélt a bor és a kultúra viszonyáról, míg Varga Ferenc kulisszatitkokat osztott 
meg azzal kapcsolatban, hogy mitől olyan magas minőségűek az Általuk gyártott, nagy 
nemzetközi elismerést is kiváltott bonbonok. 
A rendezvény méltó ünnepe volt a MÉK születésnapjának! 
 
A kommunikáció második formája az írott anyagok létrehozása. Ez egyedi és rendszeres 
nyomtatott kiadványok formájában nyújt tájékoztatást a tagok részére. Ilyen egyedi kiadvány a 
fent említett „Stratégiai célkitűzések” anyag, illetve ilyen a Kamarai Évkönyv. 
2022 tavaszán jelent meg a 2021-es évről szóló Évkönyvünk. 
 
Az Évkönyv első részében beszámoltunk a MÉK elnökségének 2021. évi munkájáról, valamint a 
2021. szeptemberében tartott tisztújító küldöttgyűlésről, annak eredményéről. Olvashattunk egy 
interjút Hajnóczi Péterrel a MÉK régi-új elnökével, melyet az Építészfórum készített vele az 
újraválasztása apropóján. Bemutattuk a 2021-ben megjelent Magyar Építészet 10-20 című 
nagyon színvonalas kiadványt, amely az elmúlt évtized kortárs magyar építészetét ismerteti.  
Foglalkoztunk a MÉK által "Az épített környezet szépségei" címmel meghirdetett fotópályázattal, 
bemutatva a díjazottakat. Megismerkedhettünk egy sikeres, és szakmailag elismert 
programsorozattal, az ÉPÍTÉSZ/KUL/TÚRA projekttel, amelynek a keretében a szervezők 
épületlátogatások keretében mutatják be az érdeklődőknek a régió építészeti remekeit. 
A következő rész a 2021. évben díjazott szakmagyakorlókkal foglalkozott. A felsoroláson túl 
bemutattuk a Pro Architectura díjjal, a Budapest Építészeti Nívódíjjal, valamint a Diplomadíjjal 
kitüntetett alkotásokat. 
 
Ezt követően megszólaltattunk néhány díjazottat, kérdezve Őket a pályájukról, az indíttatásukról, 
az építészet helyzetével kapcsolatos véleményükről. Ennek keretében "szólalt meg" Turi Attila 
Kossuth díjas építész, Erő Zoltán Ybl-díjas építész, Budapest Főépítésze, Lente András Ybl-díjas 
építész, Bugár-Mészáros Károly Pro Architectura díjas építész, Kovács Csaba Prima Primissima 
díjas építész, Félix Zsolt DLA Budapest Építészeti Nívódíjas építész, Mezős Tamás Magyar 
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Érdemrend Lovagkeresztje kitüntetett építész, Laposa József Mőcsényi Mihály-díjas tájépítész, 
Bánáti Béla és Hartvig Lajos Média Építészeti díjas építészek, valamint Zábránszkyné Pap Klára 
Főépítészekért Életmű Különdíjas építész. Szomorú aktualitást adott Zábránszkyné Pap Klára 
interjújának, hogy Klárát akkoriban veszítettük el, pótolhatatlan űrt hagyva maga után 
mindenkiben, aki ismerte, tisztelte, szerette, így ez az interjú az utolsó megnyilvánulása volt 
felénk. 
Az Évkönyvben búcsúztunk Nagy Bálint Kossuth díjas építésztől is, akivel a Kossuth díjról 
szerettünk volna interjút közölni, és ehelyett jelent meg Bálint Imre búcsúja Bálinttól, akit mint 
embert, mint építészt, mint a FUGA lelkét is tiszteltünk, szerettünk. 2021-ben veszítettük el a 
sokunk által nagyra becsült Marosi Miklóst is, akitől Turi Attila szavaival búcsúztunk. Erről szólt az 
Építész Évkönyv 2021-es száma, Kamaráról, építészetről, építészekről, gondolataikról. 
Rendszeres nyomtatott kiadványunk az Építész Közlöny. 
 
Mint arról korábban beszámoltunk, a MÉK Elnöksége úgy döntött, hogy az Építész Közlönnyel és 
az Évkönyvvel kapcsolatos teendőket 2020-tól saját hatáskörben végzi. A Kamarai Közlöny immár 
3 éve jelenik meg új felépítésben és tartalommal.  Az új felépítésnek megfelelően minden 
számban kitértünk a MÉK híreire, tájékoztattuk a tagságot a jogszabályokkal kapcsolatos 
tudnivalókról, beszámoltunk az aktuális kulturális hírekről, kiállításokról, kiadványokról, díjakról. 
Mint ahogy azt korábban jeleztük, a megjelenő új közlönyök minden esetben 1-1 fókusztémát 
jártak, járnak körbe, bemutatva ehhez kapcsolódó építészeti alkotásokat, cikkekben elemezve az 
érintett témák különböző aspektusait. 2022. fókusztémái az alábbiak voltak: 
- 2022/1: Kereskedelmi épületek 
- 2022/2: Ipari építészet 
- 2022/3: Belsőépítészet 
- 2022/4: Társművészetek – Tervezést segítő rendszerek 
- 2022/5: Oktatás - Építész képzési helyek bemutatása 
- 2022/6: Többlakásos lakóépületek 
A Közlöny 2023-ban is a fenti tematikának megfelelően jelenik meg. 
Többször hangzik el a kérdés, a kritika, hogy indokolt-e a 21. században egy ilyen típusú 
nyomtatott média kiadása, miért nem költözünk teljes mértékben az online térbe (a közlöny most 
is elérhető online formában is). Ennek több oka van. Az egyik, hogy sok kolléga kifejezetten 
értékeli, hogy kézzelfogható lapból informálódhat, a másik pedig, hogy látva a hírlevél iránti 
érdeklődést, illetve aktivitást, egy tisztán online lap legalább 1/3-dal kevesebb kollégához jutna el, 
a harmadik pedig, hogy egy ilyen kiadvány egy lenyomata a Kamara életének, amely megmarad 
akkor is az utókornak, ha a számítógépeken beüt az örök kék halál… 
 
A Kamara harmadik kommunikációs formája a digitális felületek működtetése (honlap, 
hírlevél, közösségi média). 
A MÉK megújult honlap struktúrája elkészült, jelenleg a meglévő tartalom migrálása folyik az új 
rendszernek megfelelően, és reményeink szerint a nagyon közel jövőben élesítésre kerül az új, 
felhasználóbarátabb honlap. A MÉK Facebook felülete igyekszik betölteni a gyors 
információátadás funkcióját. Sok esetben élő közvetítésben számoltunk be egyes eseményekről. 
Sokan fenntartásokkal kezelik a közösségi média felületeit, de mindazoknak, akik használják 
ezeket a csatornákat, azt ajánljuk, hogy látogassák a MÉK-et itt is, hiszen a másutt is elérhető 
tartalmakon túl itt olyan anyagok is elérhetőek, amelyek másutt nem. 
 
A Kamarai Hírlevél rendszeresen tájékoztat az aktuális kamarai, szakmai és kulturális hírekről. A 
MÉK a GDPR előírások figyelembevételével csak azon tagoknak küld hírlevelet, akik regisztrálták 
magukat erre a szolgáltatásra. A tavalyihoz hasonlóan buzdítunk mindenkit, hogy ha még nem 
regisztrált, tegye meg. A hírlevél igyekszik felhívni a figyelmet minden, a honlapon bővebben 
kifejtett, a szakmát érintő tartalomra. 
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Beszámoló a külügyi kapcsolatokról 
 
Az ACE (Európai Építészek Tanácsa / Architects' Council of Europe, ACE) az egyetlen, az európai 
építészeket - európai szinten - képviselő szakmai szervezet. A szervezetet 1990-ben alapították 
Olaszországban. 32 tagországból jelenleg 46 kamara és szövetség alkotja az összességében 
közel 600.000 építészt összefogó, képviselő tanácsot. A Magyar Építész Kamara több mint 20 
éve van kapcsolatban a szervezettel, 2004 óta teljes jogú tag.  
 
A MÉK külügyi testülete rendszeresen részt vesz az Építészek Európai Tanácsának (ACE) és 
bizottságainak ülésein, amelyek jellemzően online ülések, néhány esetben kerül sor személyes 
találkozókra. 2022-ben a MÉK bekapcsolódott az európai építészeti pályázatok jó gyakorlatának 
összegyűjtését célzó, EU-s finanszírozású ARCH-E programba.  
 
Makovényi Ferenc, mint szakértő és zsűror 2021 év végén csatlakozott a SOAR programhoz. A 
program célja, hogy az egyházi létesítmények biztonságáról fogalmazzon meg tervezési 
ajánlásokat és jó példákat gyűjtsön, ezekből kiállítás szerveződik. 2022-ben került sor a 
zsűrizésre, szeptemberben pedig a magyarországi workshopra. 
 

ACE-ENACA Eseménynaptár 2022 
Februárt 17 ENACA online ülés (r.) 
Március 7 PQD-PPE-CPD/ Szakmagyakorlási és továbbképzési ülés (n.r.) 
 16 FICO pénzügyi bizottság tavaszi ülése online (r.) 
 17 Practice commitee/ACE online ülés (r.) 
 17 Tagszervezetek koordinátorainak ülése hibrid ülés (r.) 
Április 28-29 2022/1 ACE Közgyűlés (sz.r.) 
Május 5 WINA  TF. (nr.) 
 22 WINA  TF. (nr.) 
 31 „Építészeti szolgáltatások közbeszerzése és pályáztatása az EU.-ban 

munkacsoport ülése -online (r.) 
Június 27 IBM /” Az európai építészek szolgáltatásainak exportja az Union kívüli 

országokba” munkacsoport ülése (sz.r.) 
 29 Szakmagyakorlási munkacsoport ülése (nr.) 
Augusztus 18 WINA TF. (nr.) 
Szeptember 21 FICO Pénzügyi bizottság őszi ülése online (r.) 
 23 Tagszervezetek koordinátorainak ülése (r.) 
 30 ENACA ülés (nr) 
November 24 ACE konferencia a mesterséges intelligencia építészeti alkalmazásáról: 

„Kihívások és lehetőségek” címmel (sz.r.) 
 25 2022/2 Közgyűlés (sz.r.) 
MEGJEGYZÉSEK: 
(r) részt vettünk online a találkozón 
(sz.r.) személyesen részt vettünk a találkozón 
(n.r.) nem vettünk részt a találkozón 
 
Az Építészek Európai Tanácsa/ ACE munkacsoportjai 3 fő tematikus területre oszlanak:  
1., A szakmába való bekerülés  
2., A szakma gyakorlása, továbbá  
3., A felelős építészet 
 A munkacsoport következő ülésének időpontjáról az aktuális ülés végén döntenek így ősszel még 
várható több időpont. 
 
Az ACE hivatalos partnere a következő szervezeteknek és kezdeményezéseknek:  
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New European Bauhaus,  
Creative Europe,   
Europa Nostra,  
EAAE (az építészeti karral rendelkező egyetemek szervezete),   
ARENA (Építészeti kutatók hálózata)  
így a tagszervezeteknek, köztük a MÉK-nek joga van a többi szervezet eseményeit is látogatni.  
 
A rendezvényekről - tervezett vagy már megrendezett - a tagszervezeteknek, így a MÉK-nek is 
szóló „ACE MOIS” online ínformációs havilap rendszeresen beszámol. 

 
Beszámoló a MÉK közbeszerzéssel kapcsolatos 2022. évi munkájáról 

2022-ben a két kamarát (MÉK és MMK) a megállapodás szerint a MÉK képviselte a 
Közbeszerzési Hatóság Tanácsában, így biztosított volt a rendszeres részvétel a munkabizottsági 
üléseken és tanácsüléseken. A közbeszerzési törvény Kamarát érintő kérdései az MMK és 
ÉVOSZ elnökségével bemutatásra , megvitatásra kerültek. 
 
 
Budapest, 2023. március 14. 
 
 
Hajnóczi Péter 
Szalay Tihamér 
Turi Attila 
Tutervai Mátyás 
Bachmann Bálint 
Babinszky Tünde 
Markos Anikó 
Makovényi Ferenc 
Schulcz Péter 
 


